
12/12/06 Vrienden van Dalfsen 
 
     Plattelandsvisie 
 
Voorstellen 
 
Mijn naam is André Elzzinga, voorzitter van de Vereniging Vrienden van Dalfsen. De 
Vereniging is in 1978 opgericht onder meer vanwege het behoud van natuur en landschap. 
 
 
Natuur en Landschap 
 
Dat is de reden waarom we hier vanavond aanwezig zijn. We zijn helaas niet betrokken 
geweest bij de opstelling van deze plattelandsvisie, ik vind dit jammer, omdat ik namens de 
vereniging spreek als ik zeg dat natuur en landschap een wezenlijk onderdeel uitmaken van 
het platteland in onze gemeente. 
 
Doel van deze visie 
 
Al lezend bekroop mij het gevoel, dat deze nota eigenlijk helemaal niet voor onze vereniging 
geschreven was, en mijn vraag is dan ook: voor wie is deze visie geschreven: alleen voor de 
ambtenaar van de gemeente Dalfsen? Wat zijn precies de doelgroepen! En 
plattelandsontwikkeling is niet alleen iets van de Gemeente Dalfsen, het is een 
aandachtsgebied in de hele Europese Unie. Er zijn belangrijke fondsen ingesteld om 
plattelandsvernieuwing mogelijk te maken. De Provincie treedt daarbij op als regisseur om 
deze vernieuwing vorm te geven. 
 
Een plattelandsvisie is dus een stuk, waar alle inwoners zich in kunnen herkennen, en het ook 
kunnen lezen. Er wordt in deze visie voortdurend gesproken over 
ontwikkelingsmogelijkheden. Maar de inwoners van deze gemeente zullen deze 
mogelijkheden moeten aangrijpen: zij zullen dan eerst moeten begrijpen wat deze 
mogelijkheden zijn. 
 
Zoals ik al zei, we waren er helaas niet bij betrokken. Ik heb echter in de plattelandsvisie niet 
kunnen terug vinden wie hebben deelgenomen op het gebied van natuur en landschap. Er zijn 
alleen sleutelfiguren genoemd. 
 
De volgende vraag die bij  mij opkomt is, wat de meerwaarde van dit stuk is. Wat ik uit het 
stuk begrijp is dat het een inventarisatie is van alle bestaande plannen, nota’s en visies. De 
toegevoegde waarde zou dan vooral bestaan uit het opnemen van een sturingskader. 
 
Dat sturingskader zal dan zo bezien tot uitdrukking zijn gebracht in de overzichten van 
ontwikkelingsmogelijkheden en randvoorwaarden. Naar mijn mening zijn ze nog niet erg 
concreet gemaakt. 
 
Waar ik mij zorgen om maak is dat er relatief weinig aandacht is voor ontwikkeling van 
landschap en natuur. Het wordt in de meerdere overzichten bij de deelgebied visies niet eens 
apart genoemd. Het wordt geschaard onder de kop “overig”en beperkt zich bij de overzichten 
tot “bosaanplant”, of “nieuwe landgoederen”. 
 



Het ontwikkelen van nieuwe landgoederen is provinciaal beleid, het is een manier om 
“nieuwe natuur” te ontwikkelen en is geïntroduceerd in 1998. Er is helaas nog geen enkel 
nieuw land goed in de hele provincie van de grond gekomen. Ik vroeg mij dan ook af, wat 
voorwaarde er dan ook aan deze mogelijkheid moet worden toegekend. Ik denk dat deze 
mogelijkheid op dit moment puur theoretisch is. Dan blijft alleen bosaanplant over als wijze 
van natuurontwikkeling. Ik vind dit veel te mager. 
 
Zeker als je kijkt naar de ontwikkelingsmogelijkheden voor recreatie. Vooral het versterken 
van recreatie medegebruik wordt sterk gestimuleerd. Deze term wordt helaas nergens 
uitgelegd. Het lijkt mij echter dat recreatie en natuur ontwikkeling hand in hand gaan en ook 
gelijk op moeten gaan. Voor de nieuwe ontwikkeling lang de Vecht als regenrivier wordt niet 
genoemd. Zeer belangrijk voor recreatieve functies. 
 
Als knelpunt voor ruimtelijke  kwaliteit wordt genoemd onder meer de grootschalige 
uitbreidingen van bestaande niet agrarische bedrijven. Het is belangrijk op dit soort 
ontwikkelingen een adequaat antwoord te hebben. Als kans wordt daar tegenover het 
opstellen van een landschapsontwikkelingsplan gesteld. 
 
Als vereniging zouden we betrokken willen worden bij de totstandkoming van dat plan. Want 
natuur en landschap is een kostbaar goed, wat wij doorgeven aan komende generaties. 
 
Dank u wel 
 


